

Accizele la tigari cresc în august; pentru contractele part-time, contributiile sociale se vor raporta la salariul minim

Majorarea accizelor la tutun si bauturi alcoolice, cresterea impozitelor pe veniturile din jocuri de noroc si raportarea la salariul minim a contributiilor sociale pentru contractele part-time sunt câteva dintre modificarile fiscale care se vor aplica din 1 august.

Potrivit Ordonantei 16/3022 pentru modificarea Codului Fiscal, începând cu veniturile salariale aferente lunii august 2022, contributia de asigurari sociale si cea de sanatate, datorate de catre persoanele fizice angajate în baza unui contract individual de munca cu norma întreaga sau cu timp partial, nu pot fi sub nivelul celor aplicate la salariul de baza minim brut pe tara în vigoare în luna pentru care acestea se datoreaza.

De la aceasta prevedere sunt exceptate câteva categorii de persoane, printre care elevii, studentii cu vârsta până la 26 de ani, persoanele cu dizabilitati sau alte categorii de persoane carora prin lege li se recunoaste posibilitatea de a lucra mai puțin de 8 ore pe zi, pensionari pentru limita de vârsta în sistemul public de pensii, persoanele care realizeaza în cursul aceleiasi luni venituri din salarii sau asimilate salariilor în baza a doua sau mai multe contracte individuale de munca, iar baza lunara de calcul cumulata aferenta acestora este cel puțin egala cu salariul de baza minim brut pe tara.

În ceea ce priveste veniturile din jocuri de noroc, cotele de impozit vor fi modificate astfel: 3% până la 10.000 lei inclusiv; 300 lei + 20% pentru ceea ce depaseste suma de 10.000 lei; 11.650 lei + 40% pentru ceea ce depaseste suma de 66.750 lei. Impozitul datorat se va determina la fiecare plata.

Pentru tigarete, acciza totala se majoreaza la 594,97 lei/1.000 tigarete, de la 563,97 lei/1000 tigarete.

Printre modificarile care vor intra în vigoare de la 1 august se numara si reducerea la 10.000 de lei a pragului pentru acordarea facilitatilor fiscale în industria alimentara si în domeniul constructiilor.

Ordonanta de modificare a Codului fiscal a fost adoptata de Guvern în 15 iulie.